
Holbergsgade 6
DK-1057 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 6. december 2012
Enhed: Sygehuspolitik
Sagsbeh.: SUMTSP
Sags nr.: 1206602
Dok nr.:  1111729

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 30. november 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 42 (L 59) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 42 (L 59):
’’Kan ministeren bekræfte, at 80 procent af alle hørehæmmede benytter to 
høreapparater, og dermed vil den kraftige reducering af tilskuddet til behand-
ling af to ører ramme langt størstedelen af brugerne?”

Svar:
I rapporten ’Kulegravning af høreapparatområdet’ fra juni 2012 er det vurderet, 
at 80 pct. af brugerne har behov for behandling på begge ører.

Jeg kan bemærke, at tilskudsreduktionen – også for behandling på 2. øre –
faktisk er mindre end det prisfald på høreapparater, som pr. 1. august 2012 er 
opnået med det seneste Amgros-udbud og derfor ikke burde øge egenbetalin-
gen.

Jeg er opmærksom på, at de private leverandører – selv med lavere priser på 
høreapparater – i princippet kan vælge at fastholde et højere prisniveau og 
dermed forøge egenbetalingen for den enkelte patient. 

Derfor vil jeg følge udviklingen på området nøje, og derfor lægger regeringen i 
øvrigt op til at evaluere den nye model for tilskud til høreapparatbehandling 2 
år efter den foreslåede ikrafttrædelse af lovforslaget. Evalueringen skal bl.a. 
belyse udviklingen på området med privat tilskud, herunder i forhold til aktivitet 
og eventuel egenbetaling samt udviklingen i ventetiden på høreapparatbe-
handling i det offentlige sygehusvæsen.
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